
BR.0041-1-7/10 

 

Protokół Nr XXXVIII/10 

 

z sesji Rady Powiatu Chojnickiego  

odbytej w dniu 7 października 2010 r. w godz. 1100 – 1250 

w Starostwie Powiatowym w Chojnicach  

– duŜa sala konferencyjna nr 41 
 

Porządek obrad:  

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Wręczenie medali za długoletnią słuŜbę dla pracowników Starostwa Powiatowego 

w Chojnicach.  

3. Wprowadzenie ewentualnych zmian do porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVII sesji.  

5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu między sesjami. 

6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji z odbytych posiedzeń w okresie między sesjami. 

7. Zgłaszanie interpelacji i zapytań radnych. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:    

a) uchwalenia „Rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi  

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie na rok 2011”,  

b) zamiaru likwidacji I Liceum Profilowanego w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych  

nr 1 im. Tajnej Organizacji Wojskowej „Gryf Pomorski” w Chojnicach, 



 2

c) rozszerzenia działalności Szpitala Specjalistycznego im. J. K. Łukowicza, 

zatwierdzenia zmian w Statucie oraz zatwierdzenia jednolitego tekstu Statutu Szpitala 

Specjalistycznego im. J. K. Łukowicza w Chojnicach, 

d) zmiany uchwały nr XXVII/231/2009 Rady Powiatu Chojnickiego z dnia 25 czerwca 

2009 r. w sprawie określenia wymiaru zniŜki godzin dydaktycznych dla dyrektorów, 

wicedyrektorów, innych osób pełniących funkcje kierownicze, pensum godzin dla 

stanowisk nauczycielskich  wspierających działalność szkoły, etatyzacji stanowisk 

nauczycielskich oraz zasad rozliczania obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest róŜny w poszczególnych okresach 

roku szkolnego,  

e) zmiany uchwały nr XXVII/232/2009 Rady Powiatu Chojnickiego z dnia 25 czerwca 

2009 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego  

i za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia, 

f) zmiany uchwały Nr XXXIV/300/2010 z dnia 8 kwietnia 2010 r. dotyczącej ustalenia 

rozkładu godzin pracy i harmonogramu dyŜurów aptek ogólnodostępnych na terenie 

powiatu chojnickiego,  

g) zmiany uchwały nr XXXVII/338/2010 Rady Powiatu Chojnickiego z dnia  

26 sierpnia 2010 r. w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych  

i specjalnych Powiatu Chojnickiego, 

h) przyjęcia Aneksu nr 1 do Umowy Partnerskiej z dnia 13.08.2008 r. zawartej pomiędzy 

Powiatem Chojnickim a Gminą Czersk w zakresie realizacji projektu pn. „Poprawa 

dostępności terenów inwestycyjnych w Gminie Czersk – etap II: przebudowa drogi 

powiatowej nr 2410 G na odcinku Malachin Czersk i odcinka ul. Towarowej  

w Czersku”, 

i) przyjęcia Aneksu nr 2 do Umowy Partnerskiej z dnia 13.08.2008 r. zawartej pomiędzy 

Powiatem Chojnickim a Gminą Brusy w zakresie realizacji projektu pn.: „Poprawa 

jakości lokalnej sieci drogowej na terenie Powiatu Chojnickiego poprzez przebudowę 

drogi powiatowej nr 2610 G na odcinku Brusy – Kosobudy”, 

j) współdziałania z Gminą Brusy w zakresie partnerskiej realizacji projektu „Budowa 

bazodanowego systemu teleinformatycznego wraz z adaptacją i rozbudową budynku 

OSP w Brusach na potrzeby Gminnego Centrum Zarządzania Kryzysowego”, 
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k) ustalenia zasad obciąŜania nieruchomości stanowiących własność Powiatu 

Chojnickiego ograniczonymi prawami rzeczowymi oraz ich wydzierŜawiania, 

wynajmowania i uŜyczania, 

l) ustalenia zasad sprzedaŜy lokali mieszkalnych stanowiących własność Powiatu 

Chojnickiego, 

ł)    dokonania zmian w Uchwale budŜetowej Powiatu Chojnickiego na 2010 rok.  

 

10. Wnioski i oświadczenia radnych. 

11. Zamknięcie XXXVIII sesji.    

 
 
Spoza Rady Powiatu w sesji udział wzięli m.in.:  

1. ElŜbieta Smaglinska – Skarbnik Powiatu  

2. GraŜyna Ziehlke –  Radca Prawny   

3. Barbara Zagórska – Dyrektor Muzeum Historyczno – Etnograficznego w Chojnicach  

4. Maria Wróblewska – Dyrektor Wydz. Edukacji, Kultury, Sportu i Zdrowia  

5. Lilla Sząszor – Dyrektor Wydz. Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa  

6. Michał Owczarczak – Wicewojewoda Pomorski  

7. Marek Buza – Sekretarz Powiatu 

8. Jacek Marciniak – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Chojnicach  

9. Andrzej Gąsiorowski – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Chojnicach 

10. Wojciech Adamowicz – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Chojnicach  

11. Tadeusz Walczak – Dyrektor Wydz. Architektury i Budownictwa 

12. Andrzej Nogal – Kierownik Biura Zarządzania Kryzysowego i Ochrony Ludności  

13. Media lokalne.  

 

Ad. 1 / 2  

  

Przewodniczący Rady Powiatu S. Kwiatkowski: otwieram XXXVIII sesję Rady 

Powiatu Chojnickiego III kadencji. Witam serdecznie państwa radnych, zaproszonych 

gości, dyrektorów i media. Witam radnego Sejmiku Województwa Pomorskiego Leszka 

Bonnę.  

 Na podstawie listy obecności stwierdzam, Ŝe na tą chwilę w sesji uczestniczy 

21 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 21 radnych stanowi 
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quorum, przy którym Rada Powiatu moŜe obradować i podejmować prawomocne 

decyzje. (Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.) 

 W imieniu nasz wszystkich chciałbym serdecznie powitać pana Wicewojewodę 

Pomorskiego pana Michała Owczarczaka. Pan Wojewoda jest dzisiaj ze szczególną misją, 

poniewaŜ wręczy odznaczenia za długoletnią słuŜbę dla pracowników Starostwa 

Powiatowego w Chojnicach. Proszę pana Sekretarza Powiatu Marka Buzę o odczytanie 

Postanowienia Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej.  

 
Pan Sekretarz M. Buza: Postanowienie Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 14 

maja  2010 r. o nadaniu odznaczeń.  

Na podstawie art. 138 w związku z art. 131 ust. 2 Konstytucji Rzeczypospolitej 

Polskiej z dnia 2 kwietnia 1997 r. oraz ustawy z dnia 16 października 1992 r. o orderach  

i odznaczeniach, na wniosek Wojewody Pomorskiego, za wzorowe, wyjątkowo sumienne 

wykonywanie obowiązków wynikających z pracy zawodowej, odznaczeni zostają Medalem 

Złotym za Długoletnią SłuŜbę:  

1. pani Ewa Remblewska    

2. pani Danuta Dalecka       

3. pani Anna Wróbel            

4. pan Andrzej Rostkowski  

5. pani Marian Rutkowski    

6. pani Teresa Malinowska  

7. pan Andrzej Mielke         
 

Przewodniczący Rady Powiatu S. Kwiatkowski: wyczytane osoby proszę  

o wystąpienie, a pana Wojewodę o wręczenie odznaczeń.  

 

Wojewoda M. Owczarczak wręczył złote medale za długoletnią słuŜbę.  

 

Pan Sekretarz M. Buza: Medalem Srebrnym za Długoletnią SłuŜbę odznaczeni zostają:  

1. pani Mirosława Łącka        

2. pani GraŜyna Weltrowska  

3. pan Ryszard Mierzchała    
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4. pani Mirosława Landowska  

5. pani Janina Kłosowska       

6. pan Jacek Marciniak         

7. pani Lucyna Miszewska     

8. pani Teresa Bucław            

9. pani Krzysztof Piekarski      

 

Przewodniczący Rady Powiatu S. Kwiatkowski: wyczytane osoby proszę  

o wystąpienie, a pana Wojewodę o wręczenie odznaczeń.  

 

Wojewoda M. Owczarczak wręczył srebrne medale za długoletnią słuŜbę. 

Następnie zrobiono wspólne pamiątkowe zdjęcie wszystkich osób odznaczonych. 

Przewodniczący złoŜył serdeczne Ŝyczenia osobom odznaczonym.  

 

Pan Wicewojewoda M. Owczarczak: Panie Przewodniczący! Panie Starosto! Wysoka 

Rado! Czcigodni odznaczeni przez Prezydenta RP odznaczeniami. Przede wszystkim 

jeszcze raz pogratuluję wszystkim odznaczonym. Bardzo serdecznie podziękuję panu 

Przewodniczącemu, panu Staroście za zaproszenie na dzisiejszą sesję. Dla mnie to zawsze 

jest powód do radości, Ŝe mogę się z wami spotkać i w imieniu pana Prezydenta te 

odznaczenia wręczyć. One są nadane w szczególnej okoliczności. Te odznaczenia, które 

są uhonorowaniem waszej pracy, są przyznane teraz w rocznicę polskiej samorządności. 

Bardzo serdecznie dziękuję za wasz wkład w budowę samorządu terytorialnego na terenie 

województwa pomorskiego.  

 Bardzo serdecznie dziękuję panu Staroście, całemu Zarządowi Powiatu 

Chojnickiego za dobrą współpracę, za realizację teŜ tych projektów, na których teŜ nam – 

czy mi jako przedstawicielowi rządu pana Premiera D. Tuska – szczególnie zaleŜy: za 

Orliki, za Schetynówki. Cieszę się, Ŝe ta współpraca idzie dobrze.  

 Chciałem przy okazji pogratulować wspaniałego i stawianego za wzór w bardzo 

wielu miejscach i nie tylko na Pomorzu, ale i w Polsce szpitala powiatowego. UwaŜam, Ŝe 

akurat ten szpital chojnicki jest najlepszym dowodem na to, Ŝe jak się chce i umie, to 

moŜna zrobić perełkę w trudnej przecieŜ dziedzinie słuŜby zdrowia.  
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 Jeszcze raz wszystkim państwu bardzo serdecznie gratuluję i Ŝyczę dalszego 

rozwoju powiatowi.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu S. Kwiatkowski: ogłaszam 30 minut przerwy  

w obradach.  

 

Przerwa w obradach trwała od godz. 1120 – 1150.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu S. Kwiatkowski: po przerwie wznawiam obrady 

XXXVIII sesji Rady Powiatu Chojnickiego. Po części uroczystej przechodzimy do 

realizacji dalszego porządku obrad.  

 

Ad. 3 

 
Radni nie zgłosili zmian do porządku obrad.  

 

Ad. 4 
 

 Protokół z XXXVII sesji Rady Powiatu był wyłoŜony do wglądu, a do dnia sesji 

nie wpłynęły Ŝadne uwagi i został przyjęty przy 19 głosach za (dwóch radnych obecnych na 

sali nie uczestniczyło w głosowaniu).  

 

Ad. 5 
 
 Do sprawozdania Starosty z działalności zarządu między sesjami zapytania wnieśli 

następujący radni: 

 

Pan Radny M. Reder: Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Mam dwa zapytania do 

sprawozdania pana Starosty. Pierwsze 16 września br. zarząd podjął uchwałę w sprawie 

przyznania nagrody rocznej dyrektorowi Szpitala Specjalistycznego w Chojnicach. Chcę 

się dowiedzieć, jaka jest wysokość tej nagrody?  
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 Druga sprawa zarząd podjął uchwałę w sprawie wskazania osoby na stanowisko 

dyrektora ds. medycznych Szpitala Specjalistycznego w Chojnicach. Chciałbym wiedzieć 

kogo imiennie zarząd wskazał na to stanowisko?  

 

Pan Radny S. Skaja (Starosta): Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Odpowiadając na 

zapytania rozpocznę od drugiego. Zarząd wskazał pana Macieja Polasika na zastępcę 

dyrektora ds. medycznych ze względu na to, Ŝe do konkursu przystąpił tylko on i nie było 

innego kandydata. Takie są procedury, które są realizowane. To jest na wniosek Rady 

Społecznej szpitala.  

 JeŜeli chodzi o przyznanie nagrody dyrektor szpitala generalnie teŜ na wniosek 

Rady Społecznej moŜe dostać przydzieloną nagrodę. Ta nagroda jest za wyniki finansowe, 

szpital nasz prowadzony jest w zasadzie wzorowo i pan dyrektor Ŝadnych innych nagród 

nie dostaje. On dostaje w ciągu roku normalne wynagrodzenie i taka nagroda – jeŜeli 

spełnia w uznaniu jego poczynań – moŜe być przyznana. Z tego co pamiętam, to jest to 

dwukrotność jego wynagrodzenia.  

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady Powiatu S. Kwiatkowski: poproszę przewodniczących komisji 

o złoŜenie sprawozdania z odbytych posiedzeń w okresie między sesjami.  

 

Pani Radna E. Singer (Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska): 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Komisja Rolnictwa (…) w okresie międzysesyjnym 

nie odbywała posiedzenia. W tym miejscu chciałabym powiedzieć, Ŝe reprezentowałam 

komisję na DoŜynkach Powiatowych. Chciałabym w tym miejscu serdecznie podziękować 

za to, Ŝe te doŜynki odbyły się w Brusach. Wiadomo, Ŝe rok dla rolników był trudny, ale 

pomimo tego naleŜy się rolnikom podziękowanie. Dziękuję równieŜ wszystkim 

pracownikom starostwa oraz spółce za tak sprawne i bardzo dobre przygotowanie tego 

święta.  
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Pan Radny M. Paluch (Przewodniczący Komisji BudŜetu, Gospodarki i Promocji):  

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Komisja BudŜetu (…) obradowała we wtorek  

28 września br. i oprócz naszych standardowych, cyklicznych punktów posiedzenia 

analizowaliśmy inwestycje, wydatki i efekty Biura ds. Funduszy. Tutaj materiały  

i informacje przedstawił nam pan kierownik M. Kwapiszewski. RównieŜ pochyliliśmy się 

nad wnioskami do zarządu powiatu do budŜetu na 2011 rok i po dyskusji trzy nowe 

wnioski zostały złoŜone do zarządu powiatu.  

 

Pan Radny M. Nawrot (Przewodniczący Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa  

i Spraw Społecznych): Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Komisja Zdrowia (…) 

odbyła posiedzenie wyjazdowe w dniu 22 września br. na terenie ROD „Kolejarz”. 

Tematem posiedzenia była sytuacja meldunkowa na terenie ogrodów chojnickich. 

Komisja zapoznała się z sytuacją budownictwa i meldunków wszystkich ogrodów. Po 

dyskusji komisja stwierdziła, Ŝe unormowania prawne dotyczące budowy na terenie 

ogrodów nie podlegają przepisom prawa budowlanego i w związku z tym nie mogą być 

kontrolowane przy pomocy nadzoru budowlanego i innych organów kontrolnych. 

Stwierdzono po dyskusji, Ŝe powinno stworzyć się jednolite przepisy regulujące 

budownictwo altan i meldunki na terenie tych ogrodów. Ta sytuacja uwolniłaby zarząd 

ogrodów działkowych od nadzoru nad tymi budowlami. To jest ukłon w stronę 

ustawodawcy, dlatego Ŝe nie ma unormowań prawnych. Komisja w dalszej części 

wypracowała wnioski do budŜetu. Poparto dotację z powiatu dla badań profilaktycznych 

do szkoły rodzenia i badań echokardiograficznych na rok 2011.  

 

Pan Radny M. Pruski (Przewodniczący Komisji Rewizyjnej):  Panie Przewodniczący! 

Wysoka Rado! Komisja Rewizyjna odbyła kontrolę w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych 

w Brusach. Ocena tej kontroli jest bardzo pozytywna i jest to jedyna prawie ze szkół 

powiatowych, która nie ma większych potrzeb ponad te potrzeby, które są wykazane  

w protokole.  

 

Pan Radny L. Redzimski (Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu): 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Komisja Edukacji (…) spotkała się we wtorek  

5 października, na którym przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia komisji, omówiła 
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wnioski komisji do projektu budŜetu powiatu na 2011 rok, a takŜe wysłuchała informacji  

z działalności MłodzieŜowej Rady Powiatu Chojnickiego, którą przedstawili 

przewodniczący i zastępca tej rady. Następnie omówiliśmy propozycje zmian w statucie, 

ordynacji wyborczej i regulaminie MłodzieŜowej Rady Powiatu Chojnickiego. Jest to praca 

wstępna, której dokończenie odbędzie się na następnym posiedzeniu komisji. Zwyczajowo 

omówiliśmy teŜ materiały na dzisiejszą sesję.  

 
 
 
Ad.  7 
 
Przewodniczący Rady Powiatu S. Kwiatkowski: jesteśmy w punkcie interpelacje  

i zapytania radnych. Czy są jakieś interpelacje i zapytania?  

 

Pan Radny M. Reder: Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Jestem pełen podziwu dla 

pana Starosty za jego niesamowitą reakcję w sprawie działki na Skarpie. Dziwi mnie tylko 

jedna sprawa, dlaczego jeŜeli wszystko od początku było w porządku, tak pan Starosta 

zareagował. Panie Starosto widzę, Ŝe jest pan jedną z czujniejszych osób w zarządzie czy 

zdradzi pan Wysokiej Radzie na jakim etapie jest obecnie ta sprawa?  

 Druga sprawa, panie Starosto, przez długi czas było głośno wokół projektu 

Kaszubska Marszruta, teraz zapadła cisza. Dlatego chciałbym wiedzieć co się dzieje 

obecnie z tym przedsięwzięciem?  

 

Pan Radny A. Sawicki: Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Szanowni goście!  

W ostatnim okresie czasu uczestniczyłem w kilkunastu spotkaniach sołeckich  

i osiedlowych i mam kilka interpelacji, a zacznę od drogowych. Tam, gdzie będę chciał 

odpowiedzi od pana Starosty, to poproszę, a niektóre, Ŝeby były tylko zaprotokołowane  

i zgłoszone.  

 Chodzi o miejscowość Zapędowo czy jest moŜliwe utwardzenie drogi kruszcem 

nie asfaltem, jeŜeli chodzi o centrum tej wsi. Z uwagi na to, Ŝe teraz była tam 

infrastruktura wodno – kanalizacyjna czy byłaby taka moŜliwość, wycięcie krzewów? 

Jeszcze bezpośrednio będę się zgłaszał z tym do pana dyrektora.  
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 Szanowni państwo! JeŜeli chodzi o miejscowość Odry – droga powiatowa Odry do 

miejscowości Zawada jest to droga gruntowa. Chodziłoby mi o kwestię utwardzenia tej 

drogi na odcinku tylko do zabudowań jeszcze przed lasem. Mówi się o całej drodze, ale 

ten dół, który jest właśnie do tej osady – chyba jest to ul. Kręta – Ŝeby jeszcze w tym roku 

dokonać utwardzenia i wyrównania. Jeszcze jeden jest aspekt, pierwsze posesje patrząc  

w kierunku Zawady wyjeŜdŜając z Odrów jest droga za wąska. Wiem, Ŝe rozmowy  

z właścicielem działki są juŜ przeprowadzone, dokonano pomiarów, aŜeby poszerzyć tą 

drogę i chciałbym wiedzieć czy to jeszcze w tym roku znajdzie finał z tego względu, Ŝe te 

pomiary, ta zgoda tego właściciela jest chyba od kilku lat, a jeŜeli chodzi o sprzęt rolniczy, 

kombajn itd. nie ma moŜliwości wjazdu.  

 Miejscowość KrzyŜ – dziękuję za tą drogę jeszcze raz. Kwieki – KrzyŜ słynna 

droga, jeŜeli byłoby to moŜliwe nawiezienie poboczy przy krawędzi tej jezdni, Ŝeby nie 

dochodziło do zarwań. Jeszcze wracając do tej drogi duŜy przepust jest na trasie tej drogi 

Kwieki – KrzyŜ, Ŝeby postawić tam barierki, bo jest tam ciąg pieszy, Ŝeby nie doszło do 

wypadku z nieletnimi.  

 Miejscowość Mokre – trzy lata temu został zakupiony polbruk i on leŜy na 30 mb 

chodnika. Prosiłbym, Ŝeby to sfinalizować jeszcze w tym roku.  

 Miejscowość Gotelp – przepusty właśnie ten nowy, który powstał przy drodze 

gminnej do Prus, tam są właśnie przepusty i częściowo zarwane. Tam będę szczegółowo 

rozmawiał z panem dyrektorem. Tam chodzi o trzy przepusty. To tylko Ŝeby było 

odnotowane. Ta sama droga do Pustek, pan Pozorski, który prowadzi tam tą kopalnię 

wywóz Ŝwiru, nie wiem czy on w odpowiedni sposób tą drogę naprawia. Od pani jednej  

z właścicielek, która ma grunty po obu stronach tejŜe drogi, wiem, Ŝe doszło do 

wypaczenia jeŜeli chodzi o wymiary tejŜe drogi i ona biegnie niezgodnie  

z przeznaczeniem. TeŜ będę się zwracał bezpośrednio do pana dyrektora. TakŜe pan 

Starosta nie musi się do tego odnosić.  

  Szanowny panie Starosto, Osiedle nr 4 – cały czas mówimy o ul. Łukowskiej. 

Wiem, Ŝe ona jeszcze finału nie znalazła. Rozmawiałem z panem burmistrzem, Ŝe my 

mamy przejąć ulicę Starego Urzędu w zamian za oddanie ul. Łukowskiej. Cała jest 

sytuacja patowa, a mieszkańcy co mają, to mają. Faktem jest, Ŝe część ulicy została 

wyasfaltowana, rozgrywa się tu problem 500 metrów, nie chodzi o asfaltowanie, wiadomo 
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Ŝe jest sytuacja bardzo trudna, mamy duŜo inwestycji, ale czy by moŜna było ten odcinek 

chociaŜby utwardzić? Tak samo jest ten problem jeŜeli chodzi o drogę w Odrach.  

 Dwie takie waŜne sprawy – to bobry – to nie szanowni państwo, Ŝe to jest 

problem, który jest dla nas mało waŜny. Rolnikom to zabiera sen z oczu, gdyŜ przez 

właśnie ich duŜo rosnącą populację i migrację rozprzestrzeniają się na wszystkie 

środowiska, dochodzi do podstopień, zalań gruntów, co konkretnie przyczynia się do 

uszczuplenia dochodów tych rolników. Na ten temat miała być jakaś ekspertyza dotycząca 

ewentualnego odłowu, nie odstrzału, bo odstrzał jest tutaj, Ŝe tak powiem minimalny, 

który nie zmieni problemu, ale problem rolników jest bardzo duŜy. Oczywiście na tych 

zebraniach poruszałem, Ŝeby zgłaszali się o odszkodowania odnośnie ochrony środowiska 

z uwagi na to, Ŝe jest to zwierzę chronione, moŜe to zaskutkuje. Prosiłbym teŜ o dalszą 

inicjatywę w tym zakresie pana Starosty.  

 Problemem szerokim są nietrzeźwi bezdomni. Wczoraj był problem dwóch 

nietrzeźwych bezdomnych, którzy byli pod wpływem upojenia alkoholowego. Dom 

Samotnego MęŜczyzny zgodnie z regulaminem tych osób nam nie przyjmuje. Oni zostali 

zauwaŜeni w godzinach juŜ wieczorowo nocnych i ich przebywanie do dnia dzisiejszego 

na pewno skończyłoby się ich zejściem. Trafili do policyjnej izby zatrzymań, gdzie te 

osoby blokują te miejsca co utrudnia Ŝe tak powiem zatrzymywanie osób do postępowań 

przygotowawczych, gdzie policja jest zmuszona do wywoŜenia ich do Człuchowa na 

przykład, co absorbuje czas, koszty itd. Chodzi o kwestie, gdzie juŜ ten temat poruszam 

po raz kolejny, utworzenia izby wytrzeźwień w porozumieniu z trzema powiatami: 

sępoleńskim, człuchowskim i naszym. Nie musi być to oddzielny budynek itd. Problem 

narasta, a są to teŜ ludzie, a Ŝe mają akurat taką przypadłość, jest to teŜ choroba, nie 

moŜna ich zostawić na pastwę losu i doprowadzić do zagroŜeń Ŝycia i zdrowia. TakŜe jest 

to bardzo nurtujący problem. Jest to październik, jeŜeli on byłby przez kilka godzin,  

a przez przechodniów czy patrol nie byłby ujawniony, to mogłoby się skończyć zgonem. 

TakŜe proszę powaŜnie potraktować ten problem, bo przy takich osobach wymagany jest 

ciągły nadzór medyczny, a jeŜeli chodzi o warunki policyjne, gdzie te pomieszczenia nie są 

sensu stricte do nich przystosowane, utrudnia słuŜbę. Z drugiej strony jest jeszcze jeden 

aspekt z tymi osobami część z ich jest zaraŜonych chociaŜby wirusem AIDS czy innymi 

chorobami skórnymi i po ich pobycie radiowóz i pomieszczenie to musi być poddawane 
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dezynfekcji, to znowu powoduje, Ŝe pomieszczenie to jest niewykorzystane, a wiadomo, 

Ŝe Ŝycie nosi takie przykłady, Ŝe przestępcy w kaŜdej chwili mogą się pojawić.  

 TakŜe tym problemem bobrów chciałbym bardzo mocno zaakcentować jeszcze  

w tej kadencji podjąc jakieś merytoryczne działania w tym aspekcie. 

 
Pan Radny E. Hapka: Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Mam pytanie do pana 

Starosty czy jest juŜ końcowa wersja przebudowy ul. Zielonej, Mickiewicza  

i Derdowskiego i sposób finansowania jeŜeli chodzi o procenty?  

 Drugie pytanie: czy jest jakaś wiadomość na temat otwarcia drogi do Mylofu od 

strony Chojnice – Brusy. Jednak duŜo mieszkańców z tej drogi korzystało (wiem, Ŝe jest 

to droga leśna i duŜo osób z tej drogi korzysta), ale jednak zbliŜa się zima i objazdy będą 

utrudnione.  

 
Pan Radny M. Nawrot: Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Zwracam się  

z interpelacją do zarządu powiatu w związku z odpowiedzią na wniosek naszej Komisji 

Zdrowia (…) dotyczącej budowy parkingu rowerowego przy szpitalu w Chojnicach  

i starostwie powiatowym. OtóŜ ta odpowiedź zarządu, Ŝe parkingi czy miejsca rowerowe 

znajdują się obecnie przed starostwem i przed szpitalem mnie osobiście nie 

satysfakcjonuje. Z mojej obserwacji wynika, Ŝe coraz więcej pracowników porusza się 

rowerem do pracy w tym na dyŜur nocy (mówię tutaj o pielęgniarkach głównie). W mojej 

ocenie powinno się stworzyć miejsce, gdzie pracownik będzie mógł bezpiecznie 

przechować rower. Takie rozwiązanie na pewno pozwoli zaoszczędzić miejsca 

parkingowe poza tym jest rozwiązaniem prozdrowotnym, gdyŜ promuje zdrowy tryb 

Ŝycia. Proszę o pozytywne rozwiązanie tego problemu.  

 

 

Ad. 8  

 

Przewodniczący Rady Powiatu S. Kwiatkowski: poproszę pana Starostę o udzielenie 

odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania.  
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Odpowiedź na interpelacje pana radnego M. Redera.  

 

Pan Radny S. Skaja (Starosta): Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! JeŜeli chodzi  

o zapytanie na jakim etapie jest sprawa działki w Charzykowie, tak mówiąc uczciwie, sam 

nie wiem na jakim etapie jest. W tej chwili jest sytuacja tego typu, Ŝe z naszych informacji 

właściwie prasowych dotarła do nas sprawa dotycząca badania okoliczności wydzielenia 

działki w Charzykowie przez Prokuraturę Słupską. Ta sprawa jest administracyjna, bo 

bada prokuratura z tego co wiem czy zgodnie z projektem była wytyczona ta działka czy 

po prostu gmina, która wyraŜała zgodę na podział czy zgodnie z przepisami to zrobiła. 

TakŜe mi trudno powiedzieć dzisiaj, na jakim jest etapie. Wiem, Ŝe byli przesłuchiwani 

nasi pracownicy i pracownik gminy w tej sprawie. Moje, nasze zachowawcze sprawy jeŜeli 

chodziło o sprzedaŜ wyglądały w ten sposób, Ŝe nie wykonaliśmy uchwały Rady Powiatu, 

bo uchwała rady zobligowała nas do sprzedaŜy, ale ze względu na to, Ŝe wiem Ŝe przy tej 

sprawie dzieją się róŜne rzeczy, dlatego z przezorności powiedźmy nie był podpisany akt 

sprzedaŜy tej działki. Na dzień dzisiejszy właściciel restauracji „Na Skarpie” zwrócił się do 

nas o wydzierŜawienie tej działki i taką zgodę uzyskał na rok do wyjaśnienia sprawy 

związanej ze sprzedaŜą. Na rok czasu ta działka została wydzierŜawiona.  

 JeŜeli chodzi o sprawy Marszruty Kaszubskiej jest cicho, bo pracuje się nad tym 

tematem. Są projekty, w tej chwili firma projektowa przygotowuje całą dokumentację 

związaną z Kaszubską Marszrutą i myślę, Ŝe dotrzyma terminów i ta marszruta będzie 

realizowana. Pieniądze na marszrutę są zabezpieczone w Regionalnym Programie 

Operacyjnym. TakŜe nie powinno być niespodzianek. Być moŜe to się wszystko w czasie 

przeciągnie, bo państwo radni wiecie, Ŝe była wybrana inna firma. Ta firma niestety nie 

wykonała tego rzetelnie, została rozwiązana umowa. Trzeba było od nowa nowy przetarg 

ogłaszać. TakŜe sprawy dotyczące marszruty są na bieŜąco w tej chwili realizowane.  

 

Odpowiedź na interpelacje pana radnego A. Sawickiego.  

 

Pan Radny S. Skaja (Starosta): jeŜeli chodzi o pana radnego Sawickiego mogę 

powiedzieć tylko jedno. Te wszystkie wnioski powinny być to wnioski do budŜetu 

skierowane na przyszły rok i tak jest to w tej chwili przedstawione. BudŜet na rok 2010 

jest realizowany na bieŜąco z potrzebami, które były określone w tym budŜecie na 2010 
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rok. JeŜeli jakiekolwiek nadwyŜki są na drogach, to te nadwyŜki są przeznaczone na 

utrzymanie bieŜące lub na akcję zima. Wiadomym było, Ŝe część środków zimowych juŜ 

w zasadzie była wykorzystana. DuŜa część środków, która była przeznaczona na początku 

zimy, a zima trwa cały rok. JeŜeli będą jakieś oszczędności, to w pierwszej kolejności 

zostaną przeznaczone na utrzymanie bieŜące. Potrzeb nie neguję na tych drogach, bo 

takie potrzeby są wszędzie nie tylko w gminie Czersk, ale na pewno w kaŜdej gminie, 

która naleŜy do tego powiatu.  

 JeŜeli chodzi o bezdomnych, to jest problem rzeczywiście. RóŜne audycje w radiu 

były na ten temat co zrobić itd. Muszę panu radnemu powiedzieć jedno, Ŝe jest to zadanie 

własne gmin i gminy powinny w tym momencie w zasadzie jak juŜ tym tematem się 

zajmować. Po drugie wydawałoby się, Ŝe powstanie izby wytrzeźwień, jak to popularnie 

się nazywało, w pojęciu Unii Europejskiej nie ma takiego pojęcia, bo to jest w tym 

momencie izba wytrzeźwień, zatrzymując osobę to zabiera się podstawowe prawa 

obywatela czyli prawo do wolności. Dlatego jest to ogólny problem wszędzie, dlatego 

tutaj dobrych rozwiązań nie ma. Te rozwiązania, które dzisiaj są stosowane, wiem, Ŝe są 

uciąŜliwe dla policji. JeŜeli delikwent rozrabia czy powiedźmy inaczej się zachowuje, to 

policja od tego jest, a jeŜeli delikwent cierpi na jakąś chorobę, to wiadomo, Ŝe trafia do 

szpitala. Myśmy chcieli zastanowić się nad tym problemem, ale naprawdę pewne przepisy, 

pewne rozwiązania, które właściwie powinna gmina rozwiązywać, nie chcemy za nich 

odpowiadać, bo czy to będzie jakieś porozumienie podpisane biorąc na siebie, to ktoś 

musi to rozpocząć i ponosić koszty. JeŜeli miałyby być ponoszone koszty, to proszę 

wskazać źródła finansowania, skąd moŜna byłoby znaleźć środki i na prowadzenie tego, 

bo przecieŜ proste jest, Ŝe moŜna zatrzymać powiedźmy, przechować, ale utrzymanie tego 

kosztuje. JeŜeli znajdą się środki, proszę wskazać, kto to ma robić. Jest to problem na 

pewno ogólnopolski, ale mówię to są teŜ przepisy, które w świecie gdzie obowiązują 

przepisy UE niestety pewne rzeczy mogą być nie do przeskoczenia. Być moŜe inna forma 

powinna być.  

 

Odpowiedź na interpelacje pana radnego E. Hapki.  

 

Pan Radny S. Skaja (Starosta): końcowa wersja ul. Zielonej, tak dzisiaj zarząd podjął 

decyzję o tym, Ŝeby przystąpić do opracowania projektu. Będzie ogłoszony przetarg na 
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wykonawcę projektu. Finansowanie tego projektu kaŜdy po 1/3 czyli powiat 1/3, gmina 

miejska 1/3 i właściciel tej galerii 1/3. Dalsze prace związane konkretnie z wykonaniem 

tej drogi, jest to sprawa późniejsza. Na dzień dzisiejszy jeŜeli chodzi o finansowanie 

stoimy na stanowisku, Ŝe my nie moŜemy więcej dać jak 20% całej powiedźmy wartości 

inwestycji (50% miał dać właściciel, gmina miejska 30%, a my 20%). JeŜeli będzie dalej 

funkcjonował program czyli Schetynówki, to w 2012 roku ten projekt znajdzie się we 

wniosku naszym. Tutaj będziemy szukali w miarę moŜliwości rozsądnych rozwiązań 

dotyczących współfinansowania. Przypomnę, Ŝe jesteśmy właścicielem tylko dróg, ale 

korzyści z tego tytułu praktycznie nie mamy Ŝadnych. Bezpieczeństwo mieszkańców 

wiemy, Ŝe przy powstaniu tej galerii przy układzie takim jaki jest, to to nie jest moŜliwe. 

Taki problem za chwilę będzie w Czersku, gdzie powiedźmy powstaje nie taka duŜa 

galeria, ale wjazd z Lipowej za chwilę będzie kłopotem, ale tak jest, jak jest.  

 Otwarcie drogi do Mylofu, to trudno mi powiedzieć panie radny. Właścicielem tej 

drogi są lasy i oni ponoć mogą robić co chcą. Na to my wpływu nie mamy. Jest to droga 

publiczna, ale dojazd do Mylofu jest z drugiej strony i w tym momencie jest to 

utrudnienie. Rozumiem, ale nie mam Ŝadnej wiedzy na ten temat. Mogę ewentualnie 

wystąpić z pismem czy zamierzają cokolwiek zrobić, ale właścicielem drogi jest 

nadleśnictwo.   

 

Odpowiedź na interpelację pana radnego M. Nawrota.  

 

Pan Radny S. Skaja (Starosta): tak jeŜeli chodzi o starostwo, to mamy 10 stanowisk, 

gdzie rowerem moŜe pracownik przyjechać. JeŜeli chce ten rower zostawić, to są takie 

łańcuszki, kłódki i to się stosuje na całym świecie na parkingach rowerowych. Nie ma 

moŜliwości parkingów płatnych dla rowerów czy powiedźmy jakiś innych. JeŜeli chodzi  

o starostwo to tak. JeŜeli chodzi o szpital, to tutaj jest troszkę inny problem, bo jeŜeli 

mówimy o pracownikach szpitala, gdzie mogliby przyjeŜdŜać, to myślę, Ŝe z tym 

problemem naleŜałoby się zwrócić do dyrekcji szpitala. Wystąpię do pana dyrektora  

z zapytaniem jakie moŜliwości są, bo nie chciałbym, Ŝeby przy parkingu 

ogólnodostępnym – jeŜeli mówimy o pracownikach, bo nie wiem czy pacjent przyjeŜdŜa 

rowerem. JeŜeli to ułatwi, moŜemy pomóc i wspólnie z panem dyrektorem ten problem 

rozwiąŜemy.  
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 Panie radny, jeŜeli chodzi o bobry, to jestem przeciwnikiem strzelania do bobrów. 

One szkody wyrządzają, ale przynoszą teŜ korzyści. Być moŜe za duŜo tego jest, ale to jest 

inna sprawa. Pamiętam sprawy dotyczące powodzi w innych rejonach Polski, gdzie 

właściwie wręcz myśliwi dostali odstrzał, ale tak na dobrą sprawę z bobrami trzeba 

walczyć w inny sposób i nie wiem czy odstrzały są w tym momencie właściwe czy 

odłowy. Trzeba by było je przewozić. To jest sytuacja nie tak do końca związana 

powiedźmy z naszym problemem.  

 

Pan Radny M. Szczepański (Wicestarosta): Panie Przewodniczący! Państwo Radni! 

Tytułem uzupełnienia odnośnie Marszruty Kaszubskiej, bo rzeczywiście cicho jest, ale tu 

warto powiedzieć, Ŝe prace są znacznie zaawansowane. Są juŜ pierwsze decyzje 

lokalizacyjne. Jak będą pozwolenia na budowę, a podejrzewamy, Ŝe to moŜe się zdarzyć  

w miesiącu listopadzie, jedziemy do Urzędu Marszałkowskiego i podpiszemy umowy na 

etapowanie inwestycji, takŜe ona nie jest zagroŜona. Ona będzie realizowana etapami, te 

gminy, m.in. gmina Czersk jest bardzo mocno zaawansowana jeŜeli chodzi  

o dokumentację projektową podpiszemy umowę na poszczególne etapy i będziemy 

ogłaszali przetargi na te etapy. Następna dokumentacja projektowa powoduje, Ŝe 

będziemy rozszerzali zakres realizacji tej inwestycji. TakŜe działamy i nie ma tutaj Ŝadnego 

zagroŜenia, a generalny termin na wykonanie dokumentacji projektowej, tj. 31 styczeń 

2011 r.. W tym momencie mamy wszystkie gminy, oprócz gminy Brusy, która 

samodzielnie ogłaszała przetarg na realizację tej inwestycji.  

 

Pan Radny A. Sawicki: panie Starosto, mi nie chodziło o sprawy drogowe, które mają 

zahaczyć o budŜet przyszłoroczny, to jest bieŜące utrzymanie dróg.  

 JeŜeli jest, np. błoto do podwozia, to jest to bieŜące utrzymanie dróg. JeŜeli 

wyrówniarka nie daje rady, to trzeba coś z tym zrobić (mówię o Odrach).  

 JeŜeli chodzi o usypanie krawędzi jezdni KrzyŜ – Kwieki, to teŜ jest bieŜące 

utrzymanie.  

 JeŜeli chodzi o kwestię bezdomnych, tu nie chodziło o to, Ŝeby starostwo wzięło 

na barki inwestowanie. Chodziło mi o to, Ŝeby co cały czas podkreślałem, Ŝeby był 

koordynatorem, Ŝeby ten problem wziął w swoje ręce jako powiedźmy starostwo, a nie 

chodziło o koszty, Ŝeby naraŜać budŜet starostwa. śycie ludzie jakie ono by nie było, ono 
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jest bezcenne, takŜe kwestia kosztów w tym względzie nie powinna mieć miejsca jeŜeli 

chodzi o tą dyskusję.  

 JeŜeli chodzi o bobry nie mówiłem o odstrzale, bo nic to nie da, mówiłem  

o odłowach. MoŜe dla starostwa to nie jest problem, ale wiem jeŜeli chodzi o cieki wodne 

w powicie, to jest akurat w gestii starostwa w niektórych aspektach. Proszę posłuchać tych 

rolników czy oni mają ten sam pogląd co pan Starosta.  

 

Ad. 9 a) 

 
Przewodniczący Rady Powiatu S. Kwiatkowski: przechodzimy do kolejnego punktu 

porządku obrad rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Rocznego 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego  

i o wolontariacie na rok 2011”. 

 

Do projektu uchwały zapytania wnieśli:  

 

Pani Radna E. Singer: Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Chciałabym uzyskać 

informacje dotyczącą pkt 7 – zadania priorytetowe powiatu. Tutaj mamy zakres zadań  

i w zakresie kultury fizycznej i turystyki jest taki zapis, Ŝe „jest moŜliwość organizowania 

imprez sportowych pod patronatem starosty”. Zastanawiam się czy inny rodzaj działań  

w zakresie edukacji czy to wspierania osób niepełnosprawnych czy teŜ ochrony zdrowia 

czy kultury teŜ nie mogą być realizowane pod patronatem starostwa powiatowego czy 

starosty? Akurat tutaj jest to wyszczególnione. Wydaje mi się, Ŝe za duŜa szczegółowość  

w tym punkcie. Zamieniłabym to na zapis, w którymś z punktów na przykład w pkt 9 

ppkt 3, Ŝe wszystkie przedsięwzięcia realizowane w ramach programu współpracy 

powinny zawierać oznaczenie źródło finansowania, co nie przeszkadza temu, Ŝeby 

przeróŜne przedsięwzięcia odbywały się pod patronatem. 

 

Pan Radny S. Skaja (Starosta): myślę, Ŝe tu nie ma podstaw, bo jeŜeli mówmy  

o rocznym programie współpracy z organizacjami pozarządowymi, to w programie 
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mówimy o sportowych imprezach, a kulturalne nie zawsze muszą być pod patronatem 

starosty. TakŜe tutaj ten zapis jest jak najbardziej na miejscu, a jeŜeli jakaś organizacja 

starając się o środki poprosi o to, Ŝeby Starosta miał patronat, to nie ma największych 

problemów.  

 

Pani Radna E. Singer: nie do końca mnie to wyjaśnienie satysfakcjonuje, poniewaŜ jak 

pan Starosta zauwaŜył, Ŝe istnieje moŜliwość organizowania wszelkich przedsięwzięć 

realizowanych w wyniku tutaj wdraŜania tego programu pod patronatem i tutaj tak 

szczegółowe wyodrębnienie tego w tym akurat punkcie moim zdaniem jest nie do końca 

uzasadnione. UwaŜam, Ŝe powinien się znaleźć zapis, iŜ przedsięwzięcia organizowane  

w wyniku realizacji rocznego programu współpracy powinny zawierać oznaczenie źródła 

finansowania.  

 

Pan Radny S. Skaja (Starosta): w umowie są wskazane źródła finansowania.  

 

Pani Radna E. Singer: dziękuję wystarczy. W związku z tymi wyjaśnieniami wniosek 

swój wycofuję.  

 

W obecności 20 radnych Rada Powiatu Chojnickiego, przy 20 głosach  

za podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/339/2010 w sprawie uchwalenia „Rocznego 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, 

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

poŜytku publicznego i o wolontariacie na rok 2011. (Jeden radny był nieobecny na sali 

podczas głosowania.)  

 

Ad. 9 b) 

 

W obecności 20 radnych Rada Powiatu Chojnickiego, przy 20 głosach  

za podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/340/2010 w sprawie zamiaru likwidacji  

I Liceum Profilowanego w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1  

im. Tajnej Organizacji Wojskowej „Gryf Pomorski” w Chojnicach. 
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Ad. 9 c) 

 

W obecności 20 radnych Rada Powiatu Chojnickiego, przy 20 głosach  

za podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/341/2010 w sprawie rozszerzenia 

działalności Szpitala Specjalistycznego im. J. K. Łukowicza, zatwierdzenia 

zmian w Statucie oraz zatwierdzenia jednolitego tekstu Statutu Szpitala 

Specjalistycznego im. J. K. Łukowicza w Chojnicach. 

 

Ad. 9 d) 

 

W obecności 20 radnych Rada Powiatu Chojnickiego, przy 19 głosach  

za podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/342/2010 w sprawie zmiany uchwały  

nr XXVII/231/2009 Rady Powiatu Chojnickiego z dnia 25 czerwca 2009 r.  

w sprawie określenia wymiaru zniŜki godzin dydaktycznych dla dyrektorów, 

wicedyrektorów, innych osób pełniących funkcje kierownicze, pensum 

godzin dla stanowisk nauczycielskich  wspierających działalność szkoły, 

etatyzacji stanowisk nauczycielskich oraz zasad rozliczania obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest róŜny 

w poszczególnych okresach roku szkolnego. (Jeden radny obecny na sali nie 

uczestniczył w głosowaniu, a drugi był nieobecny na sali.)  

 

Ad. 9 e) 

 

W obecności 20 radnych Rada Powiatu Chojnickiego, przy 20 głosach  

za podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/343/2010 w sprawie zmiany uchwały  

nr XXVII/232/2009 Rady Powiatu Chojnickiego z dnia 25 czerwca 2009 r.  

w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników 

wynagrodzenia. 
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Ad. 9 f) 

 

W obecności 20 radnych Rada Powiatu Chojnickiego, przy 20 głosach  

za podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/344/2010 w sprawie zmiany uchwały  

Nr XXXIV/300/2010 z dnia 8 kwietnia 2010 r. dotyczącej ustalenia rozkładu 

godzin pracy i harmonogramu dyŜurów aptek ogólnodostępnych na terenie 

powiatu chojnickiego. 

 

Ad. 9 g) 

 

W obecności 19 radnych Rada Powiatu Chojnickiego, przy 19 głosach  

za podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/345/2010 w sprawie zmiany uchwały  

nr XXXVII/338/2010 Rady Powiatu Chojnickiego z dnia 26 sierpnia 2010 r.  

w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych  

i specjalnych Powiatu Chojnickiego. 

 

Ad. 9 h) 
 

W obecności 20 radnych Rada Powiatu Chojnickiego, przy 20 głosach  

za podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/346/2010 w sprawie przyjęcia Aneksu nr 1  

do Umowy Partnerskiej z dnia 13.08.2008 r. zawartej pomiędzy Powiatem 

Chojnickim a Gminą Czersk w zakresie realizacji projektu pn. „Poprawa 

dostępności terenów inwestycyjnych w Gminie Czersk – etap II: przebudowa 

drogi powiatowej nr 2410 G na odcinku Malachin Czersk i odcinka  

ul. Towarowej w Czersku”. 

 

Ad. 9 i) 
 

W obecności 20 radnych Rada Powiatu Chojnickiego, przy 20 głosach  

za podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/347/2010 w sprawie przyjęcia Aneksu nr 2 
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do Umowy Partnerskiej z dnia 13.08.2008 r. zawartej pomiędzy Powiatem 

Chojnickim a Gminą Brusy w zakresie realizacji projektu pn.: „Poprawa 

jakości lokalnej sieci drogowej na terenie Powiatu Chojnickiego poprzez 

przebudowę drogi powiatowej nr 2610 G na odcinku Brusy – Kosobudy”. 

 

Ad. 9 j) 
 

W obecności 20 radnych Rada Powiatu Chojnickiego, przy 20 głosach  

za podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/348/2010 w sprawie współdziałania  

z Gminą Brusy w zakresie partnerskiej realizacji projektu „Budowa 

bazodanowego systemu teleinformatycznego wraz z adaptacją i rozbudową 

budynku OSP w Brusach na potrzeby Gminnego Centrum Zarządzania 

Kryzysowego”. 

 

Ad. 9 k) 
 

W obecności 20 radnych Rada Powiatu Chojnickiego, przy 20 głosach  

za podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/349/2010 w sprawie ustalenia zasad 

obciąŜania nieruchomości stanowiących własność Powiatu Chojnickiego 

ograniczonymi prawami rzeczowymi oraz ich wydzierŜawiania, 

wynajmowania i uŜyczania.  

 

Ad. 9 l) 
 
 

W obecności 20 radnych Rada Powiatu Chojnickiego, przy 19 głosach  

za i 1 wstrzymującym podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/350/2010 w sprawie 

ustalenia zasad sprzedaŜy lokali mieszkalnych stanowiących własność 

Powiatu Chojnickiego.  
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Ad. 9 ł) 
 

W obecności 21 radnych Rada Powiatu Chojnickiego, przy 21 głosach  

za podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/351/2010 w sprawie dokonania zmian  

w Uchwale budŜetowej Powiatu Chojnickiego na 2010 rok.  

 

Uchwały podjęte przez Radę Powiatu Chojnickiego stanowią integralną część 

protokołu, odpowiednio załącznik nr 2 – 14 do protokołu.  

 

 

Ad. 10 
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu S. Kwiatkowski: jesteśmy w punkcie wnioski  

i oświadczenia radnych. W pierwszej kolejności odczytam podziękowanie z Powiatu 

Sandomierskiego za udzieloną pomoc finansową – załącznik nr 15 do protokołu. 

 

W powyŜszym punkcie głos zabrali następujący radni:   

 

Pan Radny A. Mrówczyński: Panie Przewodniczacy! Wysoka Rado! Składam wniosek 

do zarządu powiatu za pośrednictwem rady powiatu i proszę o jego przegłosowanie, Ŝeby 

zarząd powiatu wystąpił z pismem w konkretnej sprawie.  

 Jako radny powiatowy wielokrotnie tą sprawą się zajmowałem i się zajmuję, łącznie 

poprzez media, tym razem zwracam się do Rady Powiatu, Ŝeby tą sprawę w swoim 

działaniu moŜe nie tyle przyspieszyć, co umocnić i nadać rangę. Chodzi o sprawę 

drogową dosyć istotną, która nie dotyczy naszego powiatu, ale województwa po drodze, 

po której się poruszamy. Dojazd byłą drogą krajową przez Topole do obwodnicy  

w stronę Człuchowa. Jak państwu wszystkim wiadomo moŜemy dojechać do obwodnicy 

chojnickiej jadąc, np. rondem przy ul. Lichnowskiej, dojeŜdŜając i skręcają w obwodnicę. 

Jest to pewnie niekorzystne dla części mieszkańców Chojnic, gdyŜ trzeba 5 km 

dodatkowo pokonać, a ktoś gdzieś tam pomylił się lub nie dopatrzył, Ŝe nie ma zjazdu  

w NieŜychowicach w kierunku Człuchowa, to utrudnia. Natomiast drogą, którą się w tej 

chwili poruszamy, o tym wielokrotnie mówiłem, stwarza duŜe niebezpieczeństwo, te 
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poruszające się pojazdy mogą urwać sobie koło i zgłosić to i obciąŜyć kogoś, ale sztuką, 

Ŝeby sobie koła nie urwać, o tym mówiliśmy wielokrotnie. Jest myśl, Ŝeby pójść  

w Schetynówkę w przyszłości w obrębie sześciu samorządów (trzech człuchowskich, trzech 

chojnickich) i pewnie jest to szansa. Natomiast na tą chwilę są takie duŜe dziury w obrębie 

NieŜywięcia, Ŝe trzeba jechać przy osi jezdni, Ŝeby w te dziury nie wpaść. Prośba moja  

o przegłosowanie wniosku, Ŝeby zarząd powiatu wystąpił z prośbą z pismem do pana 

Marciniaka (wójta gminy Człuchów), by ten temat jak najszybciej został załatwiony.  To 

jest mój wniosek formalny.  

 

Pan Radny S. Skaja (Starosta): jeŜeli chodzi o Schetynówki, to nie ma zgody powiatu, 

głównie gminy Człuchów, Ŝeby taki wniosek był realizowany. Oni mają inne potrzeby, 

jeŜeli Schetynówkę zgłaszają, to mają inne potrzeby. Chciałbym przypomnieć, Ŝe na 

naszej części gminnej wójt wystąpił w tym roku o Schetynówkę i powiat jest partnerem  

w tej części gminnej. MoŜemy wysłać pismo, ale kaŜdy radny jeŜeli tą drogą uczęszcza tym 

bardziej, Ŝe nie jest to droga tak do końca powiatowa, a jest to droga w naszym 

województwie, to moŜe wystąpić do wójta gminy Człuchów z takim wnioskiem, z prośbą. 

Jak my mamy prośbę, to radny ma tą samą władzę, takie same moŜliwości i praktycznie 

moŜe złoŜyć ten wniosek jako zapytanie dlaczego ta droga nie jest robiona czy będzie 

robiona czy zagraŜa. Takie wnioski radni innych samorządów często do nas przysyłają  

w róŜnych sprawach. Jest to kwestia pana przewodniczącego czy ten wniosek 

przegłosować.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu S. Kwiatkowski: jest wniosek formalny, który będzie 

głosowany.  

 

Pan Radny J. Megger: Panie Przewodniczacy! Wysoka Rado! Szanowni państwo! 

Chciałbym parę słów dodać do wniosku pana Przewodniczącego Komisji Zdrowia (…),  

a chodziło o parkingi dla rowerów. Moim zdaniem jest tu głównie problem 

zabezpieczenia tych rowerów, bo ten łańcuszek zabezpiecza tylko koło roweru. Były 

przypadki po prostu, Ŝe koło pozostało, a roweru nie ma. Drugi taki problem, Ŝeby 

porozmawiać pod kątem, bo jak jest rower z hamulcami tarczowymi, to te stojaczki  

w ogóle nie moŜna tego roweru zabezpieczyć.  
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Przewodniczący Rady Powiatu S. Kwiatkowski: przystępujemy do głosowania 

wniosku pana radnego A. Mrówczyńskiego w sprawie wystąpienia przez zarząd powiatu  

w imieniu rady powiatu do gminy Człuchów o modernizację czy naprawę odcinka drogi 

NieŜywięć obwodnica.  

 
 

Głosowanie: za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 3 .  

                     Pozostali radni obecni na sali nie uczestniczyli w głosowaniu.  

 
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu S. Kwiatkowski: mam wniosek do zarządu o zakup 

maszyny do liczenia głosów.  

 

Pan Radny J. Megger: dodam, Ŝe to pan Przewodniczący liczy głosy, a maszyna tylko 

pomaga.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu S. Kwiatkowski: dziękuję bardzo. Chciałbym 

poinformować państwa, Ŝe ostatnia sesja odbędzie się w dniu 4 listopada o godz. 1100. 

Wcześniej się będzie moŜna teŜ spotkać w razie potrzeby. Sesja będzie miała charakter 

uroczysty. Jeśli będzie taka potrzeba ze strony państwa radnych czy zarządu wydaje mi się, 

Ŝe sesja moŜe być w ostatni czwartek października, jeŜeli byłaby taka potrzeba.  

 

Pan Radny J. Megger: mam pytanie: uroczysta dlatego, Ŝe ostatnia czy dlaczego?  

 

Przewodniczący Rady Powiatu S. Kwiatkowski: dlatego, Ŝe ostatnia. Uroczyście 

zaczynaliśmy i uroczyście będziemy kończyć.  
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Ad. 11 
 
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu S. Kwiatkowski: wobec zrealizowania porządku obrad 

zamykam XXXVIII sesję Rady Powiatu Chojnickiego III kadencji.  

 

 

        Protokołowała              Przewodniczył  
                               Przewodniczący Rady  

 mgr Lucyna Zawiszewska   
            inspektor                        Stefan Kwiatkowski  


